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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Reális az esély, hogy Magyarország fügetermesztő 
nagyhatalom lesz?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az MTI-n 2022. szeptember 20. napján megjelent „Félezer fajta füge termesztésével kísérleteznek a
zalai Becsehelyen” című hír azt írja le, hogy mintegy félezer fajta füge termesztésével kísérleteznek
a Zala megyei Becsehelyen, ahol kedden csaknem félszáz fajta bírálatát végezték szakemberek és
laikusok:

„Miklós  Ákos  Márton,  a  település  határában  négy  hektáron  évek  óta  kivit  és  fügét  termelő
vállalkozás  vezetője  elmondta:  jelenleg  450  különböző  fajtát  termesztenek  -  amelyeket  már  a
nemzeti génbankban is nyilvántartanak -, ezek közül 45 fajta gyümölcsöt hoztak el bírálatra.

A Nemzeti Génbank Tanács és a Nébih (Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal) képviselői, a
MATE  Georgikon  Campus  oktatói,  továbbá  gasztronómia  szakemberek  és  fügetermelők
részvételével zajló bírálat során azokat a fajtákat igyekeztek kiválasztani, amelyeknek megfelelő a
"pultállóságuk", illetve ültetvényként termeszthetők, de akár friss gyümölcs, akár aszalvány, lekvár
vagy pálinka formájában is a fogyasztókhoz kerülhetnek.

Becsehelyen  elsősorban  a  meglévő  fajták  mostani  klimatikus  viszonyokhoz  való  alkalmasságát
figyelik  és  értékelik.  A sajátos  mikroklímájú zalai  termőhelyen lila,  sárga,  sőt  csíkos  és  szürke
héjazatú fügét termesztenek eredménnyel, amelyek között mézes, sárgadinnyés, illetve pirosbogyós
gyümölcsre  hasonlító  ízűek  vannak.  Ezek  egy  része  tavaly  Nagykanizsán  már  kereskedelmi
forgalomba is került.”

 

Kérdezem Önt:



 
Reális az esély, hogy Magyarország fügetermesztő nagyhatalom lesz?

 

Budapest, 2022. október 1.
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Dr. Vadai Ágnes
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